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ВЛИЯНИЕ ДЕЦЕНТРАЛИЗАЦИИ УПРАВЛЕНИЯ НА 

ЭФФЕКТИВНОСТЬ ГОСУДАРСТВЕННЫХ ЗАКУПОК 

 

Государственные закупки являются важной частью экономики. 

Особенностью закупок в гос. секторе является  их избыточная жестокость 

регулирования и централизация управления по сравнению с закупками в 

частном секторе. В последнее десятилетие наблюдается смещение к более 

гибкому регулированию государственных закупок. Одним из способов 

осуществления такого регулирования является введение 

децентрализованного управления закупками. В данной работе мы 

рассматриваем закупки одной крупной организации в период 2008-2012 

годов. Особенность этой организации такова, что в ней присутствуют как 

подразделения осуществляющие закупки за счет собственных средств и 

ресурсов, так и подразделения закупающие через центральное управление 

закупками. Сравнительный  анализ закупок этих подразделений позволяет 

оценить влияние децентрализации управления на основные параметры 

эффективности закупок.  
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AN IMPACT OF DECENTRALIZED GOVERNANCE ON THE 

EFFECTIVENESS OF PUBLIC PROCUREMENT 

 

Public procurements constitute an important part of the national economy. 

A feature of public sector procurements is their excessively rigid regulation an 

centralized governance as compared to private sector procurements. During the 

past decade there have been demonstrating a tendency to make regulation of 

public procurement more flexible. One of the approaches to implementing such 

regulation is the introduction of decentralized governance of procurements. In 

this paper we focuses on procurement of one large organization in the period 

2008-2012. A feature of this organization that it has departments, which have to 

procurer using its own budget and resources as well as departments, which 

procure exploiting centralized procurement service. Comparative analysis of 

procurements of these departments enable us to estimate the impact of 

decentralized governance on the main parameters of procurement effectiveness. 
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